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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ministrul Muncii, în urma discuțiilor cu sindicaliștii care reprezintă minerii 

Complexului Hunedoara: Joi și vineri, angajații vor încasa salariile și 

beneficiile restante. Sper ca cei 70 de mineri blocați în subteran să renunțe la 

protest. 

Principalele declarații ale Ralucăi Turcan, ministrul Muncii, în urma discuției cu 

reprezentanții minerilor: 

 Prima măsură a fost elaborarea unei ordonanțe de urgență, publicată deja în 

Monitorul Oficial. 

 Azi vom aproba o hotărâre de guvern prin care vom elabora normele de 

aplicare pentru procedura de realizare a plăților, rezultate din ordonanța de 

urgență. 

 Vom aloca bani, în trei tranșe, pentru drepturile salariale restante: plata 

salariilor pe trei luni, plata salariilor compensatorii care intră în pensie și 

pentru asigurarea transportului la locul de muncă, precum și tichetele de 

masă. Vom acorda bani și pentru plata subvenției de căldură. 

 Am agreat cu reprezentanții ca pe 25 și 26 februarie minerii să încaseze 

beneficii și drepturile salariale restante, iar alt avantaj este că toată compania 

energetică capătă un răgaz de trei luni, în care să se reorganizeze și să 

prezintă un plan de funcționare pe termen lung. Vorbim de trei mii de 

oameni din activitatea minieră și o mie în activitatea de energie. Acum avem 

70 de angajați blocați în mină. Sper ca după măsurile de astăzi, minerii să 

iasă la suprafață, să renunțe la protest. 

Ordonanța de urgență despre care a vorbit ministrul Muncii a fost anunțată de 

vineri de către Ministrul Energiei, în urma unor discuții cu sindicatele care 

reprezintă minerii. Virgil Popescu declara în urmă cu trei zile:  
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”Am adoptat o ordonanță pentru plata salariilor pentru următoarele trei luni. 

Dorim ca minerii să iasă din subteran”. 

Prim-ministrul Florin Cîțu și-a exprimat deschiderea pentru rezolvarea situației 

minerilor, dar a precizat că nu va permite în mandatul său ”o nouă mineriadă”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Apelul MediaSind către clasa politică: Nu puneți la TVR  aceeași Mărie cu 

altă pălărie! 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind, cea mai importantă organizație 

sindicală a jurnaliștilor din România, membru - fondator al Federației Cultură și 

Mass-Media FAIR-MediaSind, singura organizație reprezentativă la nivel de sector 

și singura afiliată din România la organizațiile internaționale și europene  - 

Federația Internațională a Jurnaliștilor și Federația Europeană a 

Jurnaliștilor, a militat mereu în favoarea apărării demnității profesionale a 

lucrătorilor din media. 

Noi am înțeles întotdeauna importanța serviciilor publice de presă și am cerut 

mereu, atunci când s-au constatat derapaje, să dispară imixtiunea politică din 

Societatea Română de Televiziune și Societatea Română de Radiodifuziune. 

Cu sprijinul Federației Europene a Jurnaliștilor și al Federației Internaționale a 

Jurnaliștilor am obținut susținere privind depolitizarea celor două instituții, chiar 

din partea Comisiei Europene și al Parlamentului European. 

Organizația noastră a prezentat public abuzurile și ilegalitățile săvârșite în timpul 

administrațiilor politice ale Radioului și Televiziunii Naționale. Ele au fost 

prezentate și organelor de anchetă, multe dintre acestea fiind acum subiecte de 

cercetare în mai multe dosare penale. 

Salutăm decizia coaliției de guvernare de a demite actualele conduceri ale SRR și 

SRTV, care au subordonat propriile instituții interesului de partid!  
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Credem, totodată, că aceste schimbări nu rezolvă nici pe departe problema 

reabilitării serviciilor publice de Radio și Televiziune, care trebuie urgent 

depolitizate și susținute de un management profesionist. De aceea avem nevoie 

de o lege nouă de organizare a SRR și SRTV, care să scoată instituțiile din 

paradigma politică prin care sunt desemnate conducerile celor două instituții. În 

decursul ultimilor ani, noi am făcut propuneri în acest sens, dar nu au fost luate în 

considerare. Dacă doriți,  puteți să contați pe experiența noastră și oricând suntem 

în măsură să oferim sugestii și soluții pentru creionarea unui nou cadru legislativ. 

 Televiziunea Română se află în cea mai neagră situaţie din câte au fost în 

întreaga ei istorie. Se știe că anomaliile și ilegalitățile din instituție, reclamate de 

SRJ MediaSind în decursul anilor, nu au fost luate în considerare niciodată  de 

decidenţii politici. Lipsa unei reacţii din partea acestora am pus-o pe seama 

aroganţei ciocoieşti, o trăsătură comportamentală probată în numeroase situaţii 

publice notorii şi pe care, cei mai mulţi dintre ei nu o pot masca. Din păcate, criza 

din Televiziunea Naţională este pentru astfel de politicieni o problemă marginală în 

raport cu aria lor de interese. 

Televiziunea Română a ajuns în pragul colapsului pentru că a fost condusă doar 

de politruci care nu au avut nici priceperea şi nici buna- credinţă cu care trebuie 

gestionată o instituţie atât de specială. Mai mult, abuzurile, derapajele de la lege 

ale unor «manageri» nu au fost niciodată sancţionate de către clasa politică, în 

sensul declanşării unor anchete, nici parlamentare şi, cu atât mai puţin, penale. 

 Decizia dumneavoastră de a demite administrația Gradea este salutară și sperăm să 

nu avem de-a face cu o „schimbare de dragul schimbării”, cum se zice, pentru că 

dacă îi înlocuim pe „ai lor” cu „ai noștri” nu vom face nimic. 

 Vestea că, în sfârșit, conducerea TVR va fi schimbată a provocat emoții puternice 

după zecile, poate sutele de reacții din partea SRJ MediaSind și a MediaSind TVR, 

a organizațiilor profesionale care denunțau dezastrul în care a ajuns Televiziunea 

Română. 

În același timp, a provocat și mare agitație printre taberele din TVR. Camarila 

Doinei Gradea, și-a conservat privilegiile prin numirea în funcții, pe ultima sută 

de metri, a celor care au demonstrat loialitate sistemului.  
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Așa au ajuns în funcții de șefi ai unor compartimente importante din TVR 

menajere, secretare și alte persoane fără nicio experiență în domeniile respective, 

ca în  celebrul caz al ospătăriței de la Apele Romane. 

O altă grupare este cea a așa-zisei opoziții, reprezentată  de Monica Ghiurco care, 

pentru că a ratat funcția de PDG promisă de fostul președinte al PSD, Liviu 

Dragnea, întrucât acesta din urmă a fost condamnat și întemnițat, a căpătat brusc 

simpatii de dreapta și țintește (visează) din nou, același post. Mai mult, dna. 

Ghiurco, după discuții preliminare cu unii lideri din Coaliție de la care dorește 

susținere,  întocmește variante de organigrame cu noii șefi, dar și tot felul de 

planuri de reorganizare și restructurare pentru a fi pe placul noilor stăpâni. 

Considerăm că o numire, fie ea și interimară, a acestei persoane în fruntea 

instituției ar fi o mare greșeală. Monica Ghiurco, chiar dacă este un jurnalist cu 

unele calități recunoscute și apreciate de organizația noastră, nu are anvergura 

necesară unei asemenea funcții. Asta ar însemna că vom avea de-a face cu „aceeași 

Mărie, cu altă pălărie”! 

TVR are nevoie de un manager profesionist, fie el și interimar, capabil să 

scoată din criză o instituție atât de mare și de complexă în raport cu cerințele 

societății și ale publicului.  

Cei mai mulți dintre salariați, care muncesc în condiții precare și pe salarii care 

abia le ajung de la o lună la alta, privesc cu speranță, așteptând o soluție înțeleaptă 

de la dumneavoastră. În acest timp, liderii politici anunță tot felul de reforme 

pentru „eficientizarea aparatului bugetar”. Dar, problema este că o reformă reală 

și eficientă în TVR nu se poate face cu aceeași oameni care, de mulți de ani, se 

află ori în CA, ori în CD, ori în așa-zisa opoziție, urmărind mai mult 

satisfacerea intereselor personale. 

Acesta este motivul pentru care vă solicităm să nominalizați în noul Consiliu de 

Administrație persoane noi, profesioniști, care să aibă respect față de ceea ce 

trebuie să însemne o Televiziune Națională, adică aflată în slujba publicului. 

Cerem, de asemenea, să depolitizați și Consiliul Național al Audiovizualului care, 

prin nesancționarea organizațiilor media ce promovează dezinformarea de dragul 

creșterii audiențelor și din interese politice, au adus deservicii imense democrației. 

(Sursa: Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind) 
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 Guvernul a aprobat proiectul final al Legii bugetului și HG pentru plata 

salariilor restante ale minerilor 

Proiectul final al legii bugetului și HG pentru plata salariilor restante ale minerilor 

au fost adoptate la ședința de guvern din 22 februarie 2021 Foto: gov.ro 

Guvernul a aprobat, luni seară, proiectul Legii bugetului de stat pentru 2021 în 

forma finală, după ce a primit avizul Consiliului Legislativ, dar și o hotărâre de 

guvern prin care sunt deblocate fondurile pentru plata salariilor restante ale 

minerilor de la Hunedoara. 

Textul Legii bugetul va fi transmis Parlamentului cel mai probabil marți. 

„Se ştie că a venit abia în cursul zilei de astăzi avizul Consiliului Legislativ şi, 

procedural, chiar dacă nu există o modificare a Legii bugetului de stat în urma 

avizului Consiliului Legislativ, trebuie adoptat bugetul în urma avizului Consiliului 

Legislativ. Cel mai probabil, Legea bugetului de stat şi Legea asigurărilor sociale 

de stat vor fi trimise în cursul zilei de mâine către Parlament”, a declarat luni 

liderul PNL, Ludovic Orban, citat de Agerpres. 

Tot în şedinţa de luni, Executivul a aprobat, printr-o hotărâre, modificarea 

Normelor metodologice de aplicare a Legii 200/2006 privind constituirea şi 

utilizarea Fondului de garantare pentru plata creanţelor salariale, aprobate prin HG 

1.850/2006, care permite plata salariilor restante minerilor de la CH Hunedoara. 

Aceștia au protestat timp de mai multe zile prin blocarea în subteran la minele 

Lupeni şi Lonea.  

Minerii care s-au autoblocat în subteranul exploatării de cărbune Lupeni, din Valea 

Jiului, au încheiat luni seara protestul declanşat în urmă cu şase zile, după ce le-au 

fost aduse la cunoştinţă prevederile din acordul referitor la plata drepturilor băneşti 

restante încheiat de liderii lor la Ministerul Muncii. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/minerii-de-la-lupeni-au-incheiat-protestele-din-subteran-si-au-iesit-la-suprafata-dupa-sase-zile-1456609
https://www.agerpres.ro/politica/2021/02/22/guvernul-a-aprobat-forma-finala-a-proiectului-legii-bugetului-de-stat-pentru-2021-cu-avizul-consiliului-legislativ--666111
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 Ludovic Orban: Guvernul va adopta o ordonanta de urgenta pentru 

prelungirea masurilor de sustinere a mediului de afaceri 

Guvernul va adopta ordonanta de urgenta necesara pentru prelungirea masurilor de 

sustinere a mediului de afaceri, a declarat presedintele Camerei 

Deputatilor, Ludovic Orban, liderul PNL, care a precizat ca a avut o discutie cu 

premierul in acest sens. 

 

"De asemenea, am mai avut o discutie cu premierul, in care premierul m-a informat 

ca exista, in momentul de fata, toate avizele, si ca Guvernul va adopta ordonanta de 

urgenta necesara pentru prelungirea masurilor de sustinere a mediului de afaceri, e 

vorba de IMM Invest, IMM Factor, de Agri Invest, care, in urma deciziei Comisiei 

Europene de a prelungi cadrul temporar pana la data de 31 decembrie 2021, si noi 

avem posibilitatea de a prelungi toate aceste masuri de sustinere a mediului de 

afaceri, in special a intreprinderilor mici si mijlocii", a declarat Ludovic Orban, 

luni, 22 februarie, la Parlament. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul de Finanţe a respins luni toate ofertele de cumpărare primite de 

la bănci la licitaţia pentru titluri de stat considerând un nivel neacceptabil al 

preţului ofertat 

Ministerul de Finanţe a respins luni toate ofertele de cumpărare primite de la bănci 

la licitaţia pentru titluri de stat considerând un nivel neacceptabil al preţului ofertat. 

Licitaţia organizată astăzi viza o emisiune de obligaţiuni scadentă în 2028, în 

valoare de 500 milioane lei. Rata cuponului a fost 4,15%.  

Volumul total al cererii s-a ridicat la 313 milioane lei, din care băncile au oferit în 

nume şi cont propriu 280 lei, iar 33 milioane lei au fost oferte necompetive. 

 

 

https://ziare.com/politica/ordonanta/
https://ziare.com/ludovic/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/ludovic/stiri-ludovic/orban-motiune-simpla-psd-ministrul-economiei-1663636
https://ziare.com/ludovic/stiri-ludovic/orban-motiune-simpla-psd-ministrul-economiei-1663636
https://ziare.com/ludovic-orban/
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”În conformitate cu prevederile art. 4, alin. 3 din Regulamentul-cadru privind 

operaţiunile de piaţă cu titluri de stat pe piaţa internă aprobat prin Ordinul 

ministrului finanţelor publice nr. 2245 din 16.09.2016, Ministerul Finanţelor 

respinge în totalitate ofertele de cumpărare transmise considerându-le la un nivel 

neacceptabil al preţului ofertat”, a anunţat ministerul. 

Semnalele favorabile din sfera economiei interne alături de majorarea ratelor de 

dobândă pe pieţele internaţionale de obligaţiuni suverane au condus la creşterea 

ratei de dobândă la titlurile de stat pe scadenţa 10 ani cu 15,2% la 3,18% 

săptămâna trecută, apropiindu- se maximul de la jumătatea lunii decembrie. 

De la începutul anului, dobânzile s-au majorat cu 7,3%.  

Spread-ul de dobândă s-a majorat cu 23.1% la 1.44 puncte procentuale, maximul 

de la finalul lunii mai a anului trecut. 

Săptămâna trecută Ministerul de Finanţe s-a împrumutat cu 1,3 miliarde lei prin 

titluri de stat scadente în iunie 2026 şi cu 430 milioane lei prin obligaţiuni cu 

scadenţa octombrie 2034, la costuri medii anuale de 2,30%, respectiv 3,75%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 România își dublează capacitatea nucleară: țara noastră se află pe locul doi 

la nivel global în privința factorului de capacitate 

Producţia de energie nucleară la nivel global a crescut pentru al 7-lea an consecutiv 

în 2019, ajungând la 2.657 TWh,conform World Nuclear Association (WNA).Faţă 

de anul anterior este o creştere de 95 TWh, a doua cea mai mare producţie nucleară 

din punct de vedere istoric,transmite Nuclearelectrica, informează Mediafax. 

La sfârşitul anului 2019, capacitatea celor 442 de reactoare în operare la nivel 

global a fost de 392 GWe. Un număr de 6 noi reactoare au intrat în exploatare 

comercială în 2019, în timp ce 5 reactoare au intrat în faza de construcţie, iar 13 

reactoare au fost închise. Deşi a existat o reducere a capacităţii nucleare, creşterea 

de electricitate este cu atât mai remarcabilă, conform WNA, citată de zf.ro. 
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Similar anului 2018, câteva din reactoarele intrate în operare comercială în 2019 au 

încorporat caracteristici de proiectare „first-of-a-kind”. Durata construcţiei, 

începând din anul 2015, este între 5 şi 6 ani, scăderea perioadei de construcţie fiind 

un rezultat direct al fructificării expertizei de construcţie în serie, obţinute în timp 

şi a forţei de muncă înalt calificate. 

În 2019, factorul de capacitate mediu la nivel global a fost de 82,5%, în creştere de 

la 79,8% în 2018, menţinând constant factorul ridicat de capacitate în operare 

realizat în ultimii 20 de ani. Factorul de capacitate este un indicator al performanţei 

în operare. 

În prezent, cu o producţie anuală de aproximativ 10 TWh, SNN acoperă prin cele 

două reactoare CANDU în operare aproximativ 18% din necesarul de consum al 

României. Însă, România este unul dintre statele UE care, prin Strategia energetică 

şi Planul Naţional Integrat în domeniul Energiei şi Schimbărilor Climatice 

(PNIESC), pentru a atinge ţintele de decarbonizare, pentru a asigura securitatea 

furnizării, pentru a beneficia de expertiza obţinută în cei 25 de operare, îşi va creşte 

capacitatea nucleară. 

Dezvoltarea Proiectului Unităţilor 3 şi 4 în baza Acordului Interguvernamental 

semnat cu SUA, va plasa România la nivel european printre statele a căror 

capacitate nucleară se va dubla, transmite producătorul de energie nucleară 

Nuclearelectrica pe pagina de Facebook. 

Retehnologizarea Unităţii 1 va asigura aceeaşi producţie, de 700 MWh, pentru încă 

30 de ani, oferind în total României energia produsă de 4 reactoare CANDU şi 

oportunitatea de a implementa opţiunea reactoarelor modulare mici începând cu 

anii 2035, acest demers fiind deja pe agenda de lucru a SNN prin grant-ul de 1,2 

milioane de dolari oferit de USTDA. 

Conform Agenţiei Internaţionale pentru Energie Atomică, România, prin operarea 

celor două reactoare de la Cernavodă, are un factor de capacitate de 93,6% în 

perioada 2017-2019, al doilea cel mai bun la nivel global.  
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Tot la nivel global, raportat la factorul de capacitate a unităţilor 1 şi 2, de la 

punerea în funcţiune până la sfârşitul anului 2019, Unitatea 2 se afla pe primul loc 

în lume, cu un factor de capacitate de 93,3%, iar Unitatea 1 pe locul 3, cu un factor 

de capacitate de 89,7%. Din peste 400 de reactoare în operare, România ocupă 

primul loc în lume, cu un factor de capacitate de 91,2%. 

Energia nucleară este o necesitate în atingerea ţintelor de decarbonizare, rezolvarea 

aspectelor de mediu, generarea de mii de locuri de muncă, dezvoltarea economiei 

centrale şi locale, dezvoltarea lanţului de aprovizionare, iar creşterea capacităţii 

nucleare o investiţie strategică pe termen foarte lung, transmite Nuclearelectrica, 

citată de zf.ro. 

Nuclearelectrica este controlată în proporţie de 82,5% de statul român prin 

Ministerul Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri. 

Cu 6,7 miliarde de lei capitalizare, acţiunile SNN se tranzacţionează în urcare cu 

26,3% faţă de începutul anului, pe fondul unui rulaj de 103,4 milioane de lei, arată 

datele BVB. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Băncile din România au cele mai scumpe credite - Abuzurile la care sunt 

supuşi românii în relaţia cu instituţiile financiare 

România a fost identificată cu una dintre cele mai mari dobânzi anuale efective 

(DAE) din întreaga Uniune Europeană, respectiv cu 30341% (treizeci de mii trei 

sute patruzeci şi unu la sută), pentru un credit de 180 euro acordat de către o 

instituţie financiar-nebancară (IFN) pe o perioadă de 30 de zile, relevă un studiu 

privind creditarea în România realizat de Asociaţia Credere, la solicitarea Finance 

Watch Bruxelles. 

"Ambiguitatea costurilor, ascunderea unor costuri sau îndreptarea consumatorilor 

către produse de creditare cu un cost mai ridicat sunt doar câteva dintre problemele 

identificate la nivel naţional şi care încalcă, în mod flagrant, legislaţia în vigoare. 

Au fost identificate elemente de dezinformare a consumatorului şi de publicitate 

înşelătoare.  
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Cu titlu de exemplu, două bănci din România promovau acordarea de credite de 

consum cu dobândă de 8%, fără a informa consumatorul că dacă nu îndeplinea 

anumite condiţii noua rata de dobândă era de aproximativ 14%. Spre deosebire de 

alte ţări europene, obţinerea modelului de contract anterior semnării, cu mici 

excepţii, este extrem de greu de realizat. Reprezentaţii unor entităţi financiare au 

recunoscut că încurajează consumatorii să semneze contractul pe loc, fără o analiză 

în prealabil a acestuia", se arată într-un comunicat citat de AGERPRES. 

Potrivit sursei citate, toate aceste aspecte reprezintă o încălcare a legislaţiei în 

domeniul protecţiei consumatorilor şi necesită intervenţia Comisiei Europene 

pentru îmbunătăţirea instrumentelor de protecţie pe care trebuie să le aibă la 

dispoziţie împrumutaţii din România. 

 

Asociaţia Credere, la solicitarea Finance Watch Bruxelles, a documentat un număr 

de 32 de cazuri prin metoda mystery shopping. În perioada iunie-august 2020 a 

fost analizat comportamentul a 10 bănci şi 14 instituţii financiar-nebancare (IFN) 

în privinţa procesului de creditare, atât în mediul online, cât şi direct în sucursalele 

entităţilor financiare. 

 

"Un astfel de studiu a fost realizat şi în ţări precum Spania sau Irlanda, fiind o 

acţiune coordonată la nivel european, în contextul în care Comisia Europeană 

analizează modificarea Directivei Creditelor de Consum 2008/48 (transpusă în 

România prin OUG 50/2010). Prin urmare, principalul act normativ din România 

care reglementează acordarea de credite ar putea fi modificat în viitorul apropiat, la 

iniţiativa Comisiei Europene" precizează Asociaţia. 

 

Prin raportare la studiile derulate în România, Spania şi Irlanda, rezultă că o mare 

parte dintre entităţile financiare nu oferă informaţii pre-contractuale suficiente 

înainte de acordarea unui credit. De cele mai multe ori, informaţiile prezentate sunt 

neclare, iar 60% dintre consumatori nu pot face o alegere informată atunci când 

accesează un credit. 

 

De asemenea, doar 1 din 50 declară că a primit sfaturi pe acest aspect din partea 

ofiţerului de credit şi doar 13% dintre consumatori au fost sfătuiţi în legătură cu 

tipul de produs de creditare care se mulează pe nevoile şi situaţia personală.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 februarie 2021 11 

 

Nu în ultimul rând, neregulile pe piaţa creditului de consum sunt mai accentuate în 

cazul creditelor acordate de către IFN-uri în mediul online. 

 

"Studiul confirmă necesitatea urgentă de a revizui Directiva 2008/48 privind 

creditele de consum (...) pentru a contracara practicile abuzive care agravează 

problema supraîndatorării cu care se confruntă consumatorii europeni", spune 

Benoît Lallemand, secretar general Finance Watch. 

 

La rândul său, preşedintele Asociaţiei Credere, Dorin Tănase, spune că studiul, 

dincolo de modificarea directivei europene, relevă necesitatea implementării la 

nivel naţional a unei soluţii de plafonare a dobânzilor pentru creditele de scurtă 

durată acordate de către instituţiile financiar-nebancare (IFN). "Publicarea 

modelului de contract de credit pe site-ul propriu, precum şi instruirea angajaţilor 

din industria financiară pentru a informa corespunzător consumatorii la momentul 

acordării creditului, în acord cu legislaţia din domeniu, ar trebui să reprezinte 

priorităţi pentru sistemul bancar şi financiar din România", a precizat Tănase. 

 

Având la bază studiile realizate în România, Spania şi Irlanda, Finance Watch, 

după consultarea membrilor organizaţiei (inclusiv Credere) a lansat o serie de 

recomandări către Comisia Europeană pentru modificarea Directivei 2008/48 

privind creditele de consum (transpusă în România prin OUG 50/2010). 

 

Astfel, modificările vizează îmbunătăţirea informaţiilor pre-contractuale oferite 

consumatorilor înainte de acordarea creditului, reguli noi testate de consumatori 

privind conţinutul, formatul şi prezentarea informaţiilor pre-contractuale către 

consumatori (modificarea FEIS) şi definirea clară a momentului când trebuie 

furnizate consumatorilor informaţii pre-contractuale. Acestea ar trebui să se 

realizeze cu cel puţin 48 de ore înainte de momentul când consumatorul va încheia 

un contract de credit. 

Alte modificări vizează îmbunătăţirea consilierii şi a "potrivirii" produsului de 

creditare; introducerea de cerinţe de guvernanţă a produsului; limitarea practicilor 

publicitare defectuoase; asigurarea de practici corespunzătoare de evaluare a  
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bonităţii prin reguli detaliate; extinderea scopului Directivei 2008/48 (CCD); 

includerea tuturor entităţilor nebancare în domeniul de aplicare al directivei; 

crearea de reguli pentru piaţa de credite online. 

 

Asociaţia Credere pentru Informarea, Consilierea şi Educarea Consumatorilor a 

fost înfiinţată în anul 2018, la iniţiativa unui grup de consumatori care în ultimii 10 

ani s-au implicat activ în demersuri ce au avut drept obiectiv protejarea intereselor 

consumatorilor de servicii financiar-bancare. 

 

Finance Watch este o asociaţie de interes public, finanţată independent, dedicată 

activităţii financiare pentru binele societăţii. Membrii Finance Watch includ 

grupuri de consumatori, asociaţii de locuinţe, sindicate, ONG-uri, experţi 

financiari, universitari şi alte grupuri ale societăţii civile care reprezintă în mod 

colectiv un număr mare de cetăţeni europeni. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Președintele Klaus Iohannis recheamă de la post 23 de ambasadori. 

Mandatele acestora se apropiau de final. Printre ei, reprezentanții României 

din SUA (George Maior) și Germania (Emil Hurezeanu). 

Administrația Prezidențială nu precizează și motivul pentru care ambasadorii au 

fost rechemați de la post, însă, din primele informații, mandatele celor mai mulți 

dintre ei se apropiau de final. 

Comunicatul integral: 

Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat luni, 22 februarie a.c., 

următoarele decrete: 

 Decret privind rechemarea domnului Emilian-Horațiu Hurezeanu din 

calitatea de ambasador extraordinar și plenipotențiar al României 

în Republica Federală Germania; 

 Decret privind rechemarea domnului George-Cristian Maior din calitatea 

de ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Statele Unite ale 

Americii; 
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 Decret privind rechemarea domnului Bogdan Mazuru din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Austria; 

 Decret privind rechemarea domnului Vlad Vasiliu din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Confederația 

Elvețiană și în Principatul Liechtenstein, cu reședința la Berna; 

 Decret privind rechemarea domnului Ovidiu Dranga din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Polonă; 

 Decret privind rechemarea doamnei Steluța Arhire din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Slovacă; 

 Decret privind rechemarea domnului Liviu-Petru Zăpîrțan din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României pe lângă Sfântul Scaun 

și pe lângă Ordinul Suveran Militar de Malta; 

 Decret privind rechemarea domnului Adrian-Gabriel Davidoiu din calitatea 

de ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Regatul 

Norvegiei; 

 Decret privind rechemarea domnului Lilian Zamfiroiu din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Marele Ducat al 

Luxemburgului; 

 Decret privind rechemarea doamnei Manuela Breazu din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Irlanda; 

 Decret privind rechemarea domnului Dan Iancu din calitatea de ambasador 

extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Azerbaidjan; 

 Decret privind rechemarea doamnei Svetlana-Tatiana Iosiper din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Japonia; 

 Decret privind rechemarea domnului Marcel Alexandru din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Algeriană 

Democratică și Populară și în Republica Niger, cu reședința la Alger; 
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 Decret privind rechemarea domnului Nicolae Comănescu din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Regatul Hașemit al 

Iordaniei; 

 Decret privind rechemarea domnului Nicușor-Daniel Tănase din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Statul Kuwait; 

 Decret privind rechemarea doamnei Iulia Pataki din calitatea de ambasador 

extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Kenya, Republica 

Uganda, Republica Burundi, Republica Unită a Tanzaniei și Republica 

Rwanda, cu reședința la Nairobi; 

 Decret privind rechemarea doamnei Gențiana Șerbu din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Cuba, 

Haiti, Jamaica, Commonwealth Dominica, Federația Saint Kitts și Nevis, 

Antigua și Barbuda, Comunitatea Bahamas și Barbados, cu reședința la 

Havana; 

 Decret privind rechemarea domnului Marius Constantin Borănescu din 

calitatea de ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în 

Republica Africa de Sud, Republica Namibia, Republica Botswana, Regatul 

Lesotho, Republica Mozambic, Republica Zambia, Regatul Eswatini, 

Republica Seychelles, Republica Madagascar, Uniunea Comorelor și 

Republica Mauritius, cu reședința la Pretoria; 

 Decret privind rechemarea doamnei Monica-Mihaela Știrbu din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Chile; 

 Decret privind rechemarea domnului Ștefan Mera din calitatea de ambasador 

extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Federativă a 

Braziliei, Republica Surinam și Republica Cooperatistă Guyana, cu reședința 

la Brasilia; 

 Decret privind rechemarea domnului Dan Stoenescu din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica 

Tunisiană; 
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 Decret privind rechemarea domnului Mihai Ciompec din calitatea de 

ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica Coreea; 

 Decret privind rechemarea domnului Cezar-Manole Armeanu din calitatea 

de ambasador extraordinar și plenipotențiar al României în Republica 

Kazahstan, Republica Tadjikistan și în Republica Kârgâză, cu reședința la 

Nur-Sultan. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Virgil Popescu: Prima moleculă de gaz românesc din Marea Neagră va fi 

scoasă anul acesta 

Prima moleculă de gaz românesc din Marea Neagră va fi scoasă anul acesta de 

compania Black Sea Oil&Gas din perimetrul Aurora, iar din zăcământul Neptun 

Deep probabil că acest lucru se va întâmpla în anul 2025, a declarat, luni seara, 

ministrul Energiei, Virgil Popescu. 

 

"Eu cred că vom scoate din Marea Neagră mai mult decât putem consuma noi, dar 

avem răgaz până în 2025 probabil când ar putea să iasă prima moleculă din Neptun 

Deep, şi aici aş face o paranteză. Primul gaz românesc, prima moleculă de gaz 

românesc din Marea Neagră, va fi anul acesta. Va fi scoasă de compania Black Sea 

Oil&Gas din alt perimetru, Aurora, în zona de nord a arealului şi vor scoate primul 

gaz românesc. Este o descoperire mai mică, este un perimetru mai mic decât 

Neptun Deep, dar va ieşi primul gaz românesc din Marea Neagră. Deci, vom avea 

anul acesta primul gaz scos din Marea Neagră'', a spus ministrul, la B1 TV. 

 

Virgil Popescu a menţionat că România se află printre puţinii producători de 

gaze din Europa, iar dacă va avea surplus de gaze acestea vor trebui vândute. 

 

"Da, România este producător de gaze. Suntem printre puţinii producători de gaze 

din Europa şi până când va ieşi gazul cel mult din Marea Neagră avem timp să 

construim mai multe centrale de energie electrică cu producţie de gaze - şi aici le- 
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aş vedea în interiorul arcului carpatic, pentru că zona aceea a Transilvaniei nu este 

o zonă unde se produce şi de aceea şi Mintia şi Paroşeni sunt acolo, sunt foarte 

importante de ţinut şi de tehnologizat, trecut parţial pe gaze şi, de ce nu, şi altele. 

Avem proiectul de la Halânga, unde a fost o termocentrală, s-a închis, deci (...) 

trebuie pusă în loc o nouă producţie de energie electrică şi evident trebuie gazul 

procesat pe o valoare adăugată mai mare şi aici vorbim de dezvoltarea 

petrochimiei, iar Romgazul are un prim proiect de producţie a metanolului, care 

este primul pas spre petrochimie. Şi eu cred că până iese gazul putem discuta de 

proiecte şi de a avea capacităţi de consum a gazului în interiorul României. 

Evident, dacă avem surplus de gaze - şi vom avea surplus de gaze - acestea trebuie 

vândute, iar România poate deveni un furnizor de gaze pe piaţa regională. Şi să nu 

uităm dezvoltarea reţelei de distribuţie a gazelor naturale şi încălzirea populaţiei cu 

gaze", a susţinut acesta. 

 

În privinţa exploatării gazului din Marea Neagră, din Neptun Deep, şeful de 

la Energie a dat asigurări că anul acesta Legea offshore va fi modificată în 

Parlament. 

 

"Avem un perimetru Neptun Deep, care este cea mai bogată descoperire, unde este 

deţinut jumătate de Petrom, companie românească deţinută la rândul ei 51% de 

OMV - statul român mai are 20% în Petrom - şi de către Exxon, compania 

americană. Compania americană Exxon doreşte să vândă, doreşte să iasă din 

această participaţie. Eu am spus - şi suntem în negocieri - că dacă Exxon doreşte să 

iasă, doresc ca compania românească Romgaz, companie deţinută 80% de statul 

român, să intre să preia acest 50% al Exxon. Se discută între companii, se va 

ajunge la ofertă, se va ajunge la negociere şi eu sunt convins că în cel mai scurt 

timp vom avea Romgaz ca acţionar - sau să zicem să deţină o parte de 50% din 

zăcământul Neptun Deep, împreună cu compania tot românească, fiindcă e o 

companie românească Petrom, chiar dacă este deţinută de austrieci, OMV Petrom. 

În paralel, se doreşte - s-a dorit de toţi investitorii din Marea Neagră - schimbarea 

Legii offshore în Parlament", a explicat Virgil Popescu. 

 

El a subliniat că doreşte ca modificarea acestei legi să fie făcută prin proiect 

parlamentar şi nu prin ordonanţă de urgenţă. 
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"Noi am spus şi am afirmat şi-am trecut în programul de guvernare că vom 

modifica Legea offshore în aşa fel încât să putem demara investiţiile din Marea 

Neagră. Dar am mai spus şi am susţinut şi acest lucru - şi colegii din coaliţia de 

guvernare au fost de acord - că acest lucru îl vom face în Parlament. Nu în Guvern, 

nu ordonanţă de urgenţă, nu proiect de lege trimis de către Guvern în Parlament, ci 

proiect parlamentar, pentru că îmi doresc tocmai ca să existe nu numai o majoritate 

guvernamentală, ci o majoritate mai largă pe acest proiect, care e un proiect major 

pentru România", a adăugat ministrul. 

 

Potrivit acestuia, se conturează o majoritate parlamentară pe acest proiect. 

 

"Nu cred că vor fi...o să vedeţi, o să aveţi surprize plăcute, eu aşa zic. Eu nu cred 

că vom avea...bine cu excepţii evident, că suntem în Parlament, nu suntem 

unanimitate. Suntem diferiţi, dar eu cred că vom avea o majoritate mai mare decât 

majoritatea guvernamentală pe modificarea acestei Legi offshore şi o să vedeţi cât 

de curând discuţiile în Parlament. Nu vreau să repetăm greşeala care s-a repetat: 

ordonanţă de urgenţă în Guvern dată de un Guvern PSD, modificată în Senat, 

modificată înapoi în Camera Deputaţilor, iar modificată, iar modificată pe o 

majoritate foarte solidă a PSD de la acea vreme. Am participat activ la construcţia 

Legii offshore. Nu vreau să se întâmple acest lucru. De aceea vreau să mergem pe 

o dezbatere direct parlamentară, pe discuţii şi pe o majoritate mai mare decât cea 

guvernamentală, pentru modificarea Legii offshore", a adăugat Popescu.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiect BOMBĂ la Senat: Florin Roman vrea să acord IMUNITATE penală 

și civilă conducerii ASF 

Senatul are pe ordinea de zi a plenului de luni, în calitate de cameră decizională, 

proiectul de lege iniţiat de către deputatul PNL Florin Roman care prevede 

modificarea ordonanţei de urgenţă a Guvernului 93/2012 privind înfiinţarea, 

organizarea şi funcţionarea Autorităţii de Supraveghere Financiară. Astfel, 

iniţiativa legislativă ar oferi imunitate penală şi civilă conducerii ASF şi ar 

introduce noi beneficii pentru cei care nu domiciliază în Capitală prin decontarea 

cheltuielilor cu locuinţa de serviciu, cazare, diurnă şi transport. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-roman_3143.html
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Propunerea legislative are ca obiect de reglementare introducerea unor prevederi 

care să asigure protecţia persoanelor cu atribuţii în supravegherea şi controlul 

entităţilor reglementate, împotriva eventualelor hărţuiri în justiţie. Totodată, 

vizează protejarea confidenţialităţii informaţiilor obţinute de către angajaţi 

Autorităţii de Supraveghere Financiară (A.S.F.) în exercitarea atribuţiilor, 

clarificarea unor noţiuni specifice şi restructurarea capitolului privind sancţiunile, 

pentru o mai clară reglementare a acţiunilor de control supraveghere exercitate de 

autoritate. În acelaşi timp, se doreşte crearea cadrului legal pentru stabilirea unui 

regim sancţonatoriu pentru entităţle care nu respectă măsurile impuse de autorităţi. 

Proiectul de lege a fost adoptat pe 13 octombrie 2020 de către Camera Deputaţilor. 

Actualul ministru al Economiei Cladiu Năsui i-a reproşat atunci lui Florin Roman 

că doreşte, prin această propunere legislativă, să introducă privilegii pentru 

membrii Consiliului Autorităţii de Supraveghere Financiară, care deja au salarii de 

peste 10.000 euro pe lună, şi anume introducerea unor diurne şi „decontarea 

cheltuielilor pentru politrucii care nu au domiciliul în Bucureşti”. 

„Membrii Consiliului ASF care nu au domiciliul în Bucureşti beneficiază de 

decontarea cheltuielilor cu locuinţa de serviciu, cazarea, diurnă şi transport, în 

condiţiile stabilite prin lege şi prin reglementările proprii”, arată un nou alineat 

introdus prin proiectul de lege. 

Şi fosta senatoare Ramona Dinu a anunţat, pe 21 octombrie 2020, că a anunţat că 

USR se opune ferm proiectului de lege care modifică OUG 93/2012 privind 

îînfiinţarea, organizarea şi funcţionarea Autorităţii de Supraveghere Financiară 

(AS) depusă de liderul deputaţilor PNL Florin Roman, care va fi dezbătută 

miercuri în Comisia de buget, finanţe a Senatului. 

„USR consideră propunerile venite din partea deputatului PNL drept mai nocive 

chiar decât propunerile PSD de suboronare a altor autorităţi de reglementare 

independente sau de control, precum Curtea de Conturi, ANCOM sau Consiliul 

Concurenţei”, a mai arătat Dinu, într-un comunicat de presă. 
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Exonerarea de răspundere a anumitor funcţionari din cadrul ASF - prevăzută de art. 

I punctul 2. din proiectul de lege prezintă o situaţie fără precedent în legislaţia din 

România şi prezintă multiple probleme legale, constituţionale, economice, mai 

spune sursa citată. 

O astfel de prevedere ar duce la blocarea efectivă a posibilităţii tragerii la 

răspundere a persoanelor responsabile şi, totodată, la consolidarea pasivităţii sau a 

altor abuzuri de care pot fi vinovaţi aceşti funcţionari ai ASF. 

De asemenea, discriminarea poate fi incidentă şi în legătură cu alţi funcţionari 

publici cu atribuţii de control şi supraveghere din cadrul altor autorităţi şi instituţii 

publice, precum Consiliul Concurenţei, Agenţia Naţională de Administrare Fiscală, 

ANPC, etc., conchide sursa menţionată. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Consiliul Legislativ condus de Florin Iordache a avizat negativ proiectul 

PNL care impune CCR termen de 45 de zile pentru verificarea legilor 

Consiliul Legislativ apreciază, în avizul negativ dat proiectului de lege care obligă 

judecătorii CCR să rezolve în cel mult 45 de zile sesizările de neconstituționale, că 

introducerea în lege a unei asemenea prevederi ar putea să conducă la „o prezumție 

legală de constituționalitate” și ar putea să afecteze rolul fundamental al Curții 

Constituționale. 

Deputatul PNL de Iaşi, Alexandru Kocsis, aflat la primul mandat, împreună cu 

deputatul PNL Cristian Băcanu (fost secretar de stat la Ministerul Justiției), au 

depus în Camera Deputaților un proiect care introduce în legea de organizare și 

funcționare a CCR un termen limită de 45 de zile în care Curtea Constituţională 

trebuie să se pronunţe cu privire la constituţionalitatea actelor sesizate. 

„Legea 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale conţine 

prevederi care pot duce la amânarea la nesfârşit a pronunţării în privinţa proiectelor 

de lege aprobate de Parlament”, spun inițiatorii legii. 

Ei dau exemplul Legii impozitării pensiilor speciale, adoptată de Parlament în iulie 

2020 și asupra căreia CCR s-a pronunțat după o jumătate de an. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/proiect_1195.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lege_1018.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/cristian-bacanu_3484.html
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Inițiatorii mai consideră că legea este „menită să pună capăt unei abordări 

discreţionare, poate chiar abuzive, pe care judecătorii CCR au avut-o de-a lungul 

timpului ȋn soluţionarea unor cauze de mare interes pentru public”. 

Consiliul Legislativ, condus de fostul ministru PSD al Justiției, Florin Iordache, a 

avizat negativ proiectul de lege. 

Argumentele principale din avizul Consiliului Legislativ: 

 „Avand in vedere complexitatea cauzelor solutionate de Curtea 

Constitutionala, care poate impune necesitatea consultarii unor specialisti si 

realizarea unor cercetari amanuntite, precum si necesiatea motivarii 

temeinice a deciziilor pronuntate, impunerea unui termen de maximum 45 de 

zile pentru solutionarea obiectiei de neconstitutionalitate creeaza premisele 

afectariii aplicarii eficiente a altor texte de lege din actul normativ de baza, 

care cuprind reguli procedurale specifice, reguli concepute in conditiile 

inexistentei unui asemenea termen, cu consecinta afectarii modului de 

indeplinire de catre Curtea Constitutionala a rolului sau de garant al 

suprematiei Constitutie” 

 „Curtea Constitutionala va fi obligata sa acorde prioritate exercitarii acestei 

atributii. In fapt, textul propus institutie implicit o obligatie de exercitare cu 

prioritate a atributiei Curtii Constitutionale de solutionare a obiectiilor de 

constitutionalitate in raport de exercitarea celorlalte atributii ale instantei de 

contencios constitutional” 

 „Desi proiectul nu prevede expres consecintele nerespectarii termenului 

stabilit, singura interpretare posibila pentru a conferi eficienta acestei 

dispozitii ar fi accea ca procesul legislativ ar putea continua, instituindu-se, 

implicit, o prezumție legală de constituționalitate a dispozițiilor care au făcut 

obiectul sesizării” 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-iordache_2293.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/curtea-constitutionala_178.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/curtea-constitutionala_178.html
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 Țara FIERBE, Iulian Bulai TOARNĂ gaz pe foc în scandalul de la TVR și 

SRR: viitorii șefi nu vor fi oameni politici 

Deputatul Iulian Bulai, preşedintele Comisiei pentru cultură din Cameră, a declarat 

la postul RFI că actualii şefi ai Televiziunii Române şi ai Societăţii Române de 

Radiodifuziune nu au legitimitate şi trebuie să plece din funcţii. El a subliniat că în 

curând vor fi discutate în Parlament rapoartele de activitate ale celor două instituţii 

şi că viitorii manageri nu trebuie să fie oameni politici, conform News.ro. 

Deputatul USR a acuzat politizarea şi lipsa de transparenţă de la televiziunea 

publică şi radioul de stat. 

Iulian Bulai a afirmat că rapoartele de activitate ale TVR şi SRR vor fi dezbătute în 

curând: „Dezbaterea va avea loc în cel mai scurt timp. Mai întâi, trebuie să primim 

acest aviz pe aceste rapoarte, de la Comisia de Buget-Finanţe, pentru a avea în 

regulă toată procedura parlamentară şi pentru a nu putea fi atacat mai departe acest 

sistem şi această decizie. De aceea, aşteptăm să treacă bugetul şi să începem 

dezbaterea pe aceste rapoarte. Dacă bugetul va întârzia, eu nu văd nimic în calea 

începerii unei dezbateri şi a unei discuţii pe marginea rapoartelor de la TVR şi 

SRR”. 

Preşedintele Comisiei pentru cultură, care critică de mai mulţi ani conducerea 

SRTv şi SRR, a subliniat că fiind „lipsite de legitimitate trebuie să plece”. „Îmi 

menţin aceste opinii, chiar dacă acum sunt preşedintele acestei comisii (...). Lipsa 

de legitimitate vine din deciziile subsecvente din ultimii ani. Lipsa transparenţei. 

Este foarte multă lipsă de transparenţă în televiziune şi în radioul public. Ca să vă 

dau doar un exemplu banal, de acum două săptămâni: se face o comisie de anchetă 

şi doamna Gradea (preşedintele director general al TVR, n.r.) ameninţă cu darea în 

judecată a celor care au dezvăluit sursele unui contract de curăţenie şi că obligă 

publicaţia care a făcut public acest contract să-şi dezvăluie sursele, altfel va fi dată 

în judecată”. 

Iulian Bulai a mai acuzat proasta gestionare a bugetului TVR şi lipsa de 

performanţe jurnalistice: „An de an, în ultimii trei ani, bugetul de la TVR, în 

Parlament când a fost votat, a venit cu 10% mai puţin, pentru că doamna Gradea în 

loc să cheltuie veniturile provenite din încasările din publicitate, din reclamă, le-a 

declarat profit, nu le-a cheltuit, Ministerul Finanţelor retrăgând această sumă.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/iulian-bulai_3302.html
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Ei, urmare a acestei decizii de a brava, cum că Televiziunea Publică face profit, nu 

este nicidecum în pierdere a dus la o scădere anuală consecventă de 10% a 

bugetului TVR, în ultimii trei ani (...). Televiziunea Publică nu are asta ca scop, nu 

trebuie să facă profit, este o chestiune de lux pentru fiecare angajat şi jurnalist să 

ajungă într-un loc în care nu trebuie să facă profit, trebuie să creeze conţinut 

editorial corespunzător, trebuie să facă servicii de informare publică, poate să facă 

divertisment de calitate, programe de educare şi informare, dar nu trebuie să facă 

profit, ăsta este ultimul scop pe care îl avea TVR (...). Nu mai zic de faptul că în 

ultimii trei ani, TVR a făcut puţine spre deloc breaking news, nici o ştire asumată 

prima dată de o instituţie media cu 2.200 de angajaţi şi încă vreo 300 de 

colaboratori şi cu un buget uriaş de 80 de milioane de euro anual”. 

Bulai a mai declarat că nu vrea oameni politici în fruntea TVR şi SRR: „Eu îmi 

doresc un profesionist. Dacă ar fi un om politic, nu am face nimic altceva decât ce 

a făcut PSD cu domnul Georgică Severin. Nu îmi doresc un politician, pentru că 

este lipsit de legitimitate”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Nicușor Dan cere suspendarea pentru 2 ani a Planurilor Urbanistice 

Coordonatoare ale Sectoarelor 2, 3, 4, 5 și 6, care permit betonarea a zeci de 

hectare de spațiu verde și construirea de blocuri între case 

Nicușor Dan cere Consiliului General suspendarea pentru 2 ani a Planurilor 

Urbanistice Coordonatoare ale Sectoarelor 2, 3, 4, 5 și 6, potrivit unor proiecte care 

se află pe ordinea de zi a ședinței Consiliului General de pe 26 februarie. Pentru 

Sectorul 1 un astfel de document nu a fost aprobat. Documentațiile, aprobate de 

majoritatea PSD-ALDE din Consiliul General sub administrația Firea, permit 

betonarea a zeci de ha de spațiu verde și construirea unor blocuri între case. PUZ-

ul Sectorului 3 a fost anulat recent de instanță de cetățeni, dar decizia poate fi 

atacată cu recurs. PUZ-ul Sectorului 6 a fost anulat anul trecut în prima instanță, 

tot la cererea cetățenilor, dar primarul Sectorului 6, Ciprian Ciucu, și APM au făcut 

recurs. Pentru restul există plângeri prealabile pentru anulare. 
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Dacă va fi aprobată, suspendarea PUZ-urilor începe de pe 5 martie, pentru 24 de 

luni. Pe perioada de suspendare, certificatele de urbanism și autorizațiile de 

construire / desființare emise de Primarul Municipiului București și de primarii 

sectoarelor Municipiului București vor respecta prevederile documentațiilor de 

urbanism anterioare. Prevederile de suspendare se aplică inclusiv certificatelor de 

urbanism și autorizațiilor de construire / desființare aflate în curs de emitere la data 

intrării în vigoare a hotărârilor, prevăd proiectele de hotărâre. 

 

PUZ-ul Sectorului 2 a fost aprobat pe 13 august 2020. 

 

Pentru PUZ Sector 2 există mai multe plângeri prealabile de suspendare de la Radu 

Mihaiu, primarul Sectorului 2, Monica Anisie, Asociația Salvați Bucureștiul, 

Asociația Ecocivica. 

 

Motivul invocat de primarul Nicușor Dan pentru suspendare este reducerea 

suprafeței de spațiu verde. 

 

”Bilanțul propus prin PUZ prevede o suprafață de 422,53 ha de spații verzi, în 

scădere fața de suprafața de spații verzi publice înregistrată în Registrul Spațiilor 

Verzi, care era de aproximativ 444 ha. Reducerea suprafețelor verzi este 

sancționată, pe lângă nulitatea actelor, prin art. 96 din OUGnr. 195/2005 și prin art. 

23 din Legea nr. 24/2007 cu amendă pentru fiecare metru pătrat de spațiu verde 

afectat. Reducerea spațiilor verzi nu este oportună nici prin prisma procedurii de 

infringement pe calitatea aerului deschisă față de România de către Comisia 

Europeană pentru calitatea precară a aerului din capitală. În concluzie, schimbarea 

destinației spațiilor verzi prevăzute că atare în PUG și, în final, diminuarea 

spațiilor verzi din Sectorul 2 reprezintă o vătămare adusă dreptului locuitorilor 

Municipiului București la un mediu sănătos, astfel că PUZ Coordonator Sector 2 

nesocotește un interes public major”, se arată în referatul de aprobare semnat de 

Nicușor Dan. 

HotNews.ro a scris încă din faza de dezbatere publică că documentul permite 

transformarea a peste 30 de hectare de teren de pe malul Lacurilor Colentina, Tei, 

Plumbuita și Fundeni, dar și de la parcul de lângă Arena Națională din spații verzi 

în zone unde se pot construi blocuri și case. 
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Printre zonele unde s-a aprobat schimbarea destinației de spațiu verde se numără: 

fosta bază sportivă a RADET de pe Calea Floreasca, o zonă de la intersecția bd. 

Barbu Văcărescu cu strada Țițeica, zona unde este construit Clubul Bamboo, zona 

fostelor pepiniere din Petricani, Insula Tibiscum de pe Lacul Fundeni și o bucată 

din spațiul vedre de la Arena Națională. Aceste terenuri sunt proprietate privată, 

majoritatea fiind retrocedate. 

De, asemenea, în anumite cartiere de case, de exemplu Andronache, este crescut 

regimul de înălțime până la 14 etaje. La fel între zona dintre Lacul Fundeni și 

Lacul Dobroiești. Asta înseamnă că persoanele care au case în aceste zone se pot 

trezi oricând cu blocuri la fereastră. 

PUZ-ul Sectorului 3 a fost aprobat pe 31 ianuarie 2019 de majoritatea PSD ALDE 

din CGMB. Acesta permite construirea unor blocuri de 10 etaje în Parcul C-tin 

Brâncuși și menține regulamentul care permite edificarea unor blocuri de până la 

45 m înălțime pe bucata retrocedată în Parcul IOR. Totodată permitea construirea 

de blocuri între case, în mai multe zone din Sectorul 3. 

 

Tribunalul București a anulat la începutul lunii februarie Planul Urbanistic 

Coordonator al Sectorului 3 care permitea betonarea mai multor spații verzi. 

Procesul a fost intentat de mai muți cetățeni, iar decizia poate fi atacată cu recurs. 

Planul Urbanistic Coordonator al Sectorului 3 a fost elaborat de Primăria Sector 3 

și aprobat de Consiliul General în ianuarie 2019. 

 

Și aici motivul invocat de Nicușor Dan pentru suspendare este distrugerea spațiilor 

verzi. 

 

”PUZ Coordonator Sector 3 încalcă prevederile art. 71 din OUG 195/2005 care 

interzic schimbarea destinației, strămutarea sau diminuarea spațiilor verzi, 

indiferent de regimul de proprietate.Mai precis, șase terenuri, în suprafață totală de 

aprox. 43 de hectare, își schimbă funcțiunea din spațiu verde în spațiu construibil 

prin H.C.G.M.B. nr. 49/31.01.2019, și anume:. Terenul cu funcțiunea V1A de la 

intersecția Calea Vitan - str. Niță Elinescu, în suprafață de aprox. 2 hectare; 

Terenul cu funcțiunile parțiale V1a și V1b de str. Postăvarul - Bd. 1 

Decembrie1918 - str. Soldat Ghiță Șerban, în suprafață de aprox. 4 hectare.  
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Parte din terenul aferent Park Lake Plaza situat în str. Liviu Rebreanu, cu 

funcțiunea V1a, în suprafață de aprox. 1 hectar;. Terenul de lângă Drumul Gură 

Crivățului (la intersecția cu Drumul Gură Putnei), cu funcțiunea V1a, în suprafață 

de aprox. 1 hectar;. Terenurile situate la nord de Drumul Lunca Cetății, pe toată 

lungimea acestuia, cu funcțiunea v1a, în suprafață de aprox. 30 de hectare;. Parte 

din Parcul Pantelimon, situat între Șoseaua Gării Cățelu și Lacul Pantelimon, cu 

funcțiunea V3a, în suprafață de aprox. 5 hectare. Pe toate cele șase terenuri de la 

punctul anterior au fost deja autorizate construcții pe spațiul verde. Prin urmare 

PUZ Coordonator Sector 3 are că scop intrarea în legalitate a acestor imobile 

construite nelegal. Cinci terenuri, în suprafață totală de 63,5 hectare, iși schimbă 

funcțiunea din L în M2 și trec astfel, de la înălțimi maxime de P+2-P+4 la înălțimi 

maxime de P+14, ceea ce reprezintă o majorare a CUT-ului cu mai mult de 20%, 

aspect interzis de art. 32 alin. (7) din Legea 350/2001 privind amenajarea 

teritoriului și urbanismul”, se arată în referatul de aprobare semnat de Nicușor Dan. 

 

Pentru Sectorul 4 a fost aprobat prin hotărârea Consiliului General al 

Municipiului București nr. 443/2018 - Planul Urbanistic Zonal - Zona de Sud a 

Sectorului 4. 

 

Potrivit raportului semnat de primarul Nicușor Dan acesta trebuie suspendat din 

următoarele motive: 

”PUZ Zona de Sud a Sectorului 4 este o documentație de urbanism care derogă de 

la Planul Urbanistic General. Acesta prevede o dezvoltare urbană a zonei de sud a 

sectorului 4 care nu este echilibrată in privința funcțiunii de spațiu verde, în 

condițiile în care Bucureștiul are o problema pe calitatea aerului, fiind deschisă de 

către Comisia Europeană procedura de infringement față de Romania pentru aerul 

din București. 0 suprafață considerabilă care avea funcțiunea de sere și care este 

oportun a fi exploatată ca spatiu verde devine construibilă. (...) Având în vedere 

faptul că documentațiile de tip PUZ, întocmite pentru teritoriul unui singur sector 

al Municipiului București, nu pot asigura o viziune unitară asupra dezvoltării 

urbane a teritoriului Municipiului București;Având în vedere faptul că o 

documentație de tip PUZ, întocmită pentru teritoriul unui singur sector al 

Municipiului București, nu poate ilustra corect disfuncționalitățile la nivelul 

întregului oraș”. 
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PUZ-ul Coordonator al Sectorului 5 a fost aprobat prin hotărârea Consiliului 

General al Municipiului București nr. 242/2020. Pentru acest document s-au 

înaintat 3 plângeri prealabile de suspendare/anulare: USR, Naciu Vladimir și Soare 

Elena. 

 

Motivele de suspendare arătate în referatul semnat de Nicușor Dan sunt: 

 PUZ Coordonator Sector 5 propune o reducere cu 41% a spațiului verde de 

la 369,6 ha la 219,77 ha. 

 PUZ SECTOR 5 reduce suprafața fondului forestier național, operațiune 

care se poate face doar prin Hotărâre de Guvern. Amplasamentul de 103 ha 

(reprezentând peste 3,33% din suprafața sectorului 5), încadrat conform 

PUG în UTR V6 -pădure de agrement, își schimbă funcțiunea fie în V1a, 

V3b (funcțiune de spații verzi), fie în L sau M (funcțiuni construibile). 

 PUZ Sector 5 modifică pentru anumite UTR-uri coeficientul de utilizare a 

terenului (CUT), mărindu-l pe acesta cu mai mult de 20% cât permite art. 32 

alin (7) din Legea 350/2001 privind amenajarea teritorială și urbanismul; 

PUZ Coordonator Sector 6 a fost aprobat prin Hotărârea Consiliului General al 

Municipiului București nr. 68/14.02.2020 și modificat prin Hotărârea C.G.M.B. nr. 

336/2020. 

Printre motivele invocate pentru suspendarea PUZ-ului se numără: 

 PUZ sector 6 propune 1000 ha spațiu verde, calculând o valoare de 28,56mp 

de spațiu verde pe cap de locuitor, însă valoarea această a rezultat că urmare 

a unei raportări la populația stabilă a sectorului din 2009, deci de acum 12 

ani. De asemenea, dintre cele 1000 de ha de spații verzi, 600 de ha sunt 

însumate din presupusul procent de 30% spații verzi pe care fiecare UTR ar 

trebui să îl aibă, dar care în realitate este fie mai mic, fie nu există. Mai mult, 

din acest procent teoretic de 30% pe care PUZ Sector 6 îl contorizează drept 

spațiu verde existent, doar 20% este amenajat obligatoriu la sol, 10% putând 

fi amenajat pe terasele construcțiilor, peste subsol sau realizat din fațade 

verzi. 
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 Schimbă destinația unor UTR-uri prevăzute s că spații verzi în PUG și Ie 

face construibile (M3, M3a2, M2). Se întâmplă această în: Zona Arenei 

Giulești unde o zona V1a devine M3; Zona foarte mare din Parcul 

Grozăvești unde zona care în PUG este V1a devine M2 (P+14); Pe 

prelungirea Ghencea, în zona Grunenpark, o zona V1a devine M2. 

 De asemenea, sunt transformate anumite UTR-uri cu funcțiuni de locuire în 

UTR-uri cu locuire mai densă, fără nicio justificare. Se întâmplă această 

prin: Extinderea unei zone M3 pe Drumul Sării; Pe Bdul Timișoara/Str. 

Sibiu o zona M3 devine M2; Pe stradă Brașov, vizavi de Parcul Drumul 

Taberei, o zona CB1 se extinde; Pe str. Valea Doftanei anumite parcele LI a 

devin M3; Pe str. lalomiței, zone L1a devin M3 

Tribunalul București a anulat PUZ-ul pe 17 noiembrie 2020. 

”Instanța admite cererea formulată de reclamanţii ASOCIAȚIA „SALVAȚI 

ZONA VERDE DOMNIȘOARA POGANY" şi Chiricescu Sabin Doru în 

contradictoriu cu Consiliul General al Municipiul Bucuresti, Primarul Sectorului 6 

București, Agenția pentru Protecția Mediului București şi Primarul General al 

Municipiului Bucureşti. Admite excepţia de nelegalitate în ceea ce priveşte Decizia 

etapei de încadrare nr.116/19.12.2018. Anulează Hotărârea Consiliului General 

nr.68/14.02.2020. Anulează Certificatul de Urbanism nr. 

862/1513388/12.07.2017.(...) Dispune suspendarea executării HCGMB 

nr.68/14.02.2020 şi nr.336/14.08.2020 până la soluţionarea definitivă a cauzei. Cu 

recurs în termen de 5 zile de la comunicare”, a decis Tribunalul București pe 17 

noiembrie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Transgaz a scăpat de monopolul Gazprom pe tranzitul de gaze prin 

conducta T3, cu trei ani mai devreme 

Transportatorul de gaze Transgaz a anunțat luni încetarea prin acordul părților a 

contractului istoric încheiat cu Gazprom pentru transportul gazelor naturale prin 

conducta de tranzit T3 pe teritoriul României, Isaccea (la granita cu Ucraina) - 

Negru Voda (la granita cu Bulgaria), către terțe țări.  
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Acordul cu Gazprom era valabil până în data de 31 decembrie 2023, însă a încetat 

în urma unor negocieri intense între Comisia Europeană, Transgaz și partea rusă. 

Aceasta înseamnă că este eliminat monopolul rus asupra acestei conducte, care 

dura de zeci de ani și încălca legislația europeană, putând fi de acum asigurat 

accesul liber al terților la rezervarea de capacitate. 

 

Astfel de contracte cu Gazprom erau semnate și pentru conductele T1 și T2, însă 

au expirat în 2015, respectiv 2016. 

 

De acum pot fi aplicate reglementările europene pe toate cele trei conducte de 

transport. Negocierile intense purtate între Comisia Europeană (DG-ENER), 

SNTGN Transgaz SA și Gazprom Export LLC s-au materializat într-un Acord de 

încetare a Contractului istoric între SNTGN Transgaz SA și GPE încheiat pentru 

transportul gazelor naturale prin conducta de tranzit T3 pe teritoriul României către 

terțe țări, informează Transgaz. 

 

Potrivit companiei, acordul este de o importanță deosebită. Pe de o parte creează 

premisele pentru aplicarea cadrului normativ european pentru rezervarea de 

capacitate de transport gaze naturale prin conductele de tranzit T2 și T3 și în 

același timp asigură protejarea optimă a intereselor financiare ale Transgaz care 

decurgeau din contractul istoric de transport gaze naturale prin conducta de tranzit 

T3. 

 

Acordul de Încetare a Contractului istoric între Transgaz SA și Gazprom Export 

LLC creează cadrul necesar pentru încheierea acordurilor de interconectare pentru 

punctele de Interconectare Isaccea 2,3 și Negru Vodă/Kardam 2,3. Asigură accesul 

liber al terților la rezervarea de capacitate pe conductele de tranzit T2 și T3, putând 

fi încasate sumele rămase de achitat din contractul istoric și creează premisele 

creșterii gradului de utilizare a infrastructurii de transport al gazelor naturale din 

România. 

 

Încetarea contractului cu Gazprom era necesar în condițiile în care încălca 

prevederile comunitare. Din cauza monopolului pe care l-a avut Gazprom pe 

conductele de tranzit, România intrase într-o procedură de infringement. 
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Astfel de contracte cu Rusia blocau accesul terților la conductele de gaze care 

tranzitează teritoriul românesc. Pe teritoriul românesc, aceste conducte aparțin 

Transgaz, însă erau folosite doar de Gazprom. În acest sens au fost încheiate 

convenții cu Rusia în 1986 și 1996. Aceste două convenții încălcau legislația 

comunitară privind condițiile de acces la rețelele pentru transportul gazelor 

naturale. 

 

Practic, nimeni în afară de Gazprom nu putea rezerva accesul la conductele de 

tranzit Isaccea (la granița cu Ucraina) - Negru Vodă (la granita cu Bulgaria), chiar 

daca nu era folosită nici jumătate din capacitate. Aceasta în condițiile în care pe 

teritoriul Romaniei, conductele aparțin transportatorului român Transgaz. 

Conductele erau rezervate de Gazprom și nimeni nu se putea "înțepa" la ele ca să 

realizeze exporturi. 

Tranzitul este asigurat din Isaccea până în Negru Voda prin trei conducte: una cu o 

capacitate de 8 miliarde de metri cubi pe an, iar celelalte două cu capacități de 10 

miliarde metri cubi pe an. Deși ajunge la 28 de miliarde de metri cubi pe an de 

gaze, capacitatea de tranzit este folosită la jumatate doar de Gazprom. Gazele ajung 

în Bulgaria, Macedonia, Turcia și Grecia. Prin interconexiunea Isaccea (Romania)-

Orlovka (Ucraina) sunt realizate și importuri destinate exclusiv Romaniei. 

Convențiile vizau doar două dintre conducte, una dintre ele fiind pentru Bulgaria 

(Tranzit I), iar cealaltă pentru România (Tranzit II). Pentru a treia (Tranzit III), 

contractul de tranzit era valabil până în 2023. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Economia în 2020. Criza se vede mai clar în bilanţul schimburilor 

comerciale cu cel mai mare partener comercial al României: exporturile către 

Germania au scăzut în 2020 cu 5,9%, iar importurile au fost mai mici 

cu14,4% 

 

 

Volumul schimburilor comerciale dintre România şi Germania a scăzut în 2020 cu 

10% faţă de 2019,în contextul crizei provocate de coronavrius, din care exporturile 

totale către România au însumat 15,8 miliarde euro, minus 5,9%, în timp ce 

importurile au fost de13,5 miliarde euro, cu 14,4% mai puţin decât în 2019, arată 

estimările făcute de oficialii Camerei de Comerţ şi Industrie Româno-Germană 

(AHK România), citând cele mai recente date publicate de Oficiului Federal de 

Statistică (Destatis). 

Germania este principalul partener economic al României la nivelul schimburilor 

internaţionale. 23% din exporturile României merg în Germania şI 21% din 

importuri vin de acolo. 

La  nivelul întregului an, după o scădere accentuată a schimburilor comerciale în 

lunile aprilie şi mai 2020, în septembrie a început o redresare vizibilă, care a 

continuat până la finalul anului. 

(Sursa: zf.ro) 
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 UE ar putea prelungi suspendarea Pactului de Stabilitate, pentru a permite 

statelor membre să aibă cheltuieli mai mari 

Uniunea Europeană va decide în perioada următoare dacă prelungește înghețarea 

Pactului de Stabilitate și Creștere economică, ce limitează deficitele bugetare ale 

statelor membre, relatează Reuters. 

„În săptămânile următoare vom decide dacă și cum să prelungim înghețarea 

Pactului, iar în lunile următoare vom începe să ne gândim cum să-l recalibrăm în 

conformitate cu noile obiective strategice ale Europei”, a spus 

comisarul european pentru economie Paolo Gentiloni într-un interviu 

pentru cotidianul La Stampa. 

Datoria publică a zonei euro a crescut masiv în 2020, în condițiile în 

care guvernele s-au împrumutat și au cheltuit mai mult pentru a 

ajuta oamenii și companiile să supraviețuiască restricțiilor impuse pentru a 

contracara pandemia de coronavirus, cu impact uriaș asupra economiilor. Anul 

trecut, UE a suspendat Pactul de Stabilitate, permițând statelor să-și mărească 

deficitele bugetare pentru a face față crizei. 

Gentiloni a avertizat, de asemenea, că nu trebuie stopate prea devreme măsurile de 

sprijin fiscal pentru economiile europene în condițiile pandemiei. 

În ceea ce privește Italia, comisarul european a spus că noul guvern condus de 

fostul șef al Băncii Centrale Europene, Mario 

Draghi, trebuie să restabileacă încrederea în Italia și că va contribui la depășirea 

oricărei potențiale rezistențe din partea altor state membre europene în ceea ce 

privește reformarea Pactului de Stabilitate. 

El a adăugat că recentele modificări aduse Planului național de redresare al Italiei - 

programul care stabilește modul în care țara va cheltui mai mult de 200 de miliarde 

de euro din fonduri europene pentru a-și relansa economia după pandemia COVID-

19 - are baze solide, dar că e nevoie de mai mult. 

„Timpul se scurge. Dar guvernul Draghi are profilul potrivit și sprijinul 

parlamentar adecvat pentru a face aceste eforturi suplimentare”, a spus Gentiloni. 

https://mobile.reuters.com/article/amp/idUSKBN2AM0G1?__twitter_impression=true&s=07&fbclid=IwAR3tG2caP_NhagGWz8wAQzeGVF3KZ6T8wu9kt5Wk24G3ROR7yVYTKe1mpsU
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De asemenea, el a solicitat Italiei să facă reforme prin care să-și reducă treptat 

datoriile și să aprobe politici de sprijin fiscal care să nu creeze noi datorii 

permanente. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 BCE monitorizează atent randamentele obligaţiunilor guvernamentale 

Banca Centrală Europeană monitorizează atent recenta creştere a randamentelor 

obligaţiunilor guvernamentale, a afirmat luni Christine Lagarde, preşedintele BCE, 

un semn clar că autorităţile sunt îngrijorate de creşterea costurilor de finanţare, 

transmite Reuters potrivit Agerpres. 

"În cadrul indicatorilor cu ajutorul cărora monitorizăm dacă încă sunt favorabile 

condiţiile de finanţare, sunt extrem de importante randamentele obligaţiunilor 

guvernamentale. În consecinţă, Banca Centrală Europeană monitorizează atent 

evoluţia pe termen mai lung a randamentelor", a declarat oficialul BCE. 

Lagarde a reafirmat angajamentul BCE de a prezerva condiţiile financiare 

favorabile în timpul pandemiei de coronavirus (COVID-19), prin toate mijloacele 

pe care le are la dispoziţie instituţia cu sediul la Frankfurt. 

 

De la începutul anului, randamentele obligaţiunilor din zona euro au crescut, după 

evoluţii similare în SUA. Până acum BCE a minimalizat aceste evoluţii, apreciind 

că rămân favorabile condiţiile financiare, iar randamentele nu sunt în mod necesar 

o măsură de referinţă. 

 

Analiştii se aşteaptă ca Banca Centrală Europeană să intervină, prima dată verbal, 

apoi prin accelerarea achiziţiilor de bonduri. 

(Sursa: Agerpres) 

 


